
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 05.12.2022 roku. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 21.11.2022 roku.  

6. Opiniowanie projektu budżetu gminy Suchy Las na rok 2023 z uwzględnieniem wniosków 

komisji stałych rady.  

7. Sprawy bieżące. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca J. Pągowska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości oraz 

stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek został przyjęty 

jednomyślnie. 

Ad. 5. 

Protokół z dnia 21.11.2022 roku został przyjęty jednomyślnie. 

 

Ad. 6. 

Wnioski Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych: 

• zakup komputerów do pracowni informatycznej w SP2 – 90 tys. zł, 

• montaż klimatyzatorów w 6 salach lekcyjnych w SP2 – 84 tys. zł, 

• utwardzenie placu na rowery oraz poszerzenie parkingu przy SP2 – 10,5 tys. zł, 

• budowa toalet na II p przy świetlicy w SP1 – 150 tys. zł, 

• zakup i montaż klimatyzatorów w świetlicy w SP1 – 20 tys. zł, 

• zakup monitora interaktywnego dla przedszkola w Chludowie – 10 tys. zł, 

• zagospodarowanie terenu wokół przedszkola w Chludowie – 50 tys. zł, 

• doposażenie kuchni w szkole w Chludowie – 30 tys. zł, 

Radna I. Koźlicka zadała pytanie formalne, czy nie jest tak, że dyrektorzy składają wnioski bezpośrednio 

do wójta? Radna wyraziła swoje zdziwienie omawianiem wniosków ze szkół na komisji oświaty i 

budżetu. Przewodnicząca J. Pągowska odpowiedziała, że wyniknęło to z niezrozumienia, ponieważ 

dyrektorzy złożyli wnioski do CUW i trafiły one do rezerwy budżetowej.  

Radna A. Ankiewicz zapytała, czy jest ujęta w projekcie budżetu profilaktyka wad postawy? 

Przewodnicząca J. Pągowska odpowiedziała, że jest to ujęte w projekcie.  

 

Wnioski Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych zostały zaopiniowane pozytywnie 

jednomyślnie. 

 



Komisja Rewizyjna – pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu gminy Suchy Las na rok 2023 z 

zastrzeżeniem przeznaczenia 20 tys. zł na ekspertyzy, opinie biegłych ekspertów dla Komisji Rewizyjnej 

i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Radni postanowili zostawić 8 tys. zł w istniejącej pozycji budżetowej 

z zastrzeżeniem zwiększenia w razie zaistnienia takiej potrzeby.  

 

Komisja Porządku Publicznego, Bezpieczeństwa i Spraw Komunalnych: 

• budowa oświetlenia na ul. Sobockiej od ul. Obornickiej do peronu PKM zgodnie z projektem, 5 

lamp – 40 tys. zł, 

• dofinansowanie realizacji projektu organizacji ruchu w Suchym Lesie – 100 tys. zł. 

 

Przewodnicząca J. Pągowska zapytała wójta dlaczego w projekcie budżetu nie uwzględniono kolejnego 

etapu uspokojenia ruchu w Suchym Lesie? Wójt G. Wojtera odpowiedział, że w nadchodzącym roku 

nie przewiduje realizacji kolejnego etapu projektu. Radna W. Prycińska dodała, że ustalenia z urzędem 

są takie, że dopóki nie zostanie zrobiona ul. Jagodowa i ul. Poziomkowa, dopóty należy się wstrzymać 

z kolejnymi etapami realizacji projektu uspokojenia ruchu. Radna poinformowała, że gmina jest chyba 

jedyną w Wielkopolsce, która posiada cmentarz, do którego nie wszyscy mają możliwość dojechania 

(brak przystanku autobusowego). Radna wyraziła swoją opinię, że przystanek przy cmentarzu powinien 

powstać. Radna I. Koźlicka oznajmiła, że sprawa jest bardziej złożona. Należałoby najpierw zmienić całą 

koncepcję ruchu samochodowego przy cmentarzu. Radny T. Sztolcman podsumował, że nie jest to 

temat do budżetu na ten moment, ale należałoby rozpocząć dyskusję poprzez konsultacje z 

mieszkańcami korzystającymi z linii 901. Należy też pamiętać o wozokilometrach, o zmianie trasy i 

dyskusji z ZTM. Radna A. Ankiewicz dodała, że jest projektowana ul. Poziomkowa ze ścieżką rowerową 

i wprowadzanie przystanku jest kolejną modyfikacją. Radna A. Ankiewicz zapytała, czy jeśli autobus 

miałby jeździć ul. Stefańskiego, to dla kogo? Wójt przedstawił radnym procedurę zmiany trasy i 

zapewnił, że urząd wyśle sprawę do ZTM po to, aby poznać koszty.  

 

Za wnioskiem o dofinansowanie realizacji projektu organizacji ruchu w Suchym Lesie nie głosował 

żaden radny, głosowano jednomyślnie przeciw.  

 

Wnioski – nowe wydatki: 

Wniosek nr 1: Osiedle Grzybowe – wykonanie nawierzchni ul. Kruczej (od ul. Bocianiej do ul. 

Muchomorowej) – 75 tys. zł. 

Wniosek został przyjęty 6 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Wniosek nr 2: Osiedle Grzybowe - weryfikacja drożności kanalizacji deszczowej na ul. Sosnowej – 50 

tys. zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 3: Osiedl Grzybowe – koncepcja przebudowy Palcu Grzybowego, tryb konkursowy. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 4: Suchy Las Wschód – projekt i budowa ul. Księżycowej.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

 



Wniosek nr 5: Suchy Las Wschód – projekt i budowa ul. Kraterowej. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Radna A. Ankiewicz złożyła wniosek o zdjęcie z punktu 4 i 5 po 100 tys. zł (pozostawienie po 400 tys. 

zł) z przeznaczeniem 200 tys. zł na ul. Zakątek w Suchym Lesie (projekt i budowa).  

Przewodnicząca J. Pągowska zaproponowała pozostawienie po 500 tys. zł i dopisanie pozycji 38: Suchy 

Las, ul. Zakątek – projekt i budowa 200 tys. zł.  

 

Wniosek nr 38: Suchy Las, ul. Zakątek – projekt i budowa - 200 tys. zł.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 6: Zielątkowo, projekt i budowa sygnalizacji świetlnych spowalniających ruch na ul. Leśnej, 

Szkolnej i Dworcowej – 100 tys. zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 7: Zielątkowo – zagospodarowanie terenu zielonego przy ul. Sportowej – 50 tys. zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 8: Zielątkowo – rozszerzenie zadania IBI-WPF-2022-0016 modernizacja i rozbudowa 

systemu monitoringu gminnego o dwa punkty kamerowe. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 9: Zielątkowo – zakup i posadowienie kontenera dla celów magazynowych sołectwa oraz 

OSP – 30 tys. zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 10: Zielątkowo – projekt budynku do obsługi terenu zielonego przy ul. Sportowej wg. 

koncepcji opracowanej w roku 2018 – 150 tys. zł.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 11: Złotkowo - likwidacja słupów energetycznych przy ul. Słonecznikowej. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 12: Złotkowo – poprawa bezpieczeństwa na skrzyżowaniu ul. Lipowa/Obornicka, fotoradar 

(informator o prędkości) – 10 tys. zł. 

Wójt G. Wojtera zaznaczył, że w tej chwili realizowane jest jedno z większych zadań inwestycyjnych w 

Złotkowie: budowa infrastruktury drogowej, która ma zmienić sporo w miejscowości. Po raz kolejny 

zgłoszenie problemu w rejonie ul. Lipowej w ocenie wójta powinno mobilizować wszystkich do 

zabezpieczenia środków i wójt na pewno to zrobi, bo chciałby wykorzystać możliwość udzielenia 

zamówienia dodatkowego wykonawcy, który będzie realizował zadanie w I lub II kwartale roku 2023. 

Być może wójt wskaże już kwotę w swoich autopoprawkach i można fotoradar przewidzieć w ramach 

tego dodatkowego zadania.  

Radny M. Przybylski poprosił o przegłosowanie wniosku ponieważ to o czym mówił wójt jest jasne i 

logiczne, ale to sfera głębokich przypuszczeń. Nie wiadomo, czy kiedykolwiek będzie realizowany 

kolejny etap. Istnieje w związku z tym potrzeba tanich, doraźnych działań. W rejonie ul. Lipowej jest 



ograniczenie do 60 km/h, które jest notorycznie ignorowane. Należy odpowiedzieć na to wnioskiem do 

ITD o ustawienie fotoradaru lub urządzenia podobnego.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 13: Złotniki - rozszerzenie zadania IRK-000-2023-0004 z „projektu” na „projekt i budowę 

boiska przy ul. Lazurytowej” zwiększenie środków z 50 tys. zł do 250 tys. zł.  

Radny M. Przybylski zaznaczył, że koncepcja jest już stworzona, jest ona dobra i śmiało można 

przystąpić do tego, żeby boisko na omawianym terenie już zaistniało.  

Radna A. Ankiewicz podziękowała panom radnym ze Złotnik, że przychylili się do jej pierwszej koncepcji 

mówiącej o tym, że najpierw trzeba budować boiska. Kiedy gmina kupowała grunt, była mowa o tym, 

że najpierw potrzebny jest teren rekreacyjny, a potem budowanie szkoły. Radny M. Przybylski oznajmił, 

że wydaje mu się, że radna A. Ankiewicz w ogóle nie chce budować szkoły.  

Zmiana nazwy zadania na: projekt i budowa boiska przy ul. Lazurytowej została przyjęta jednomyślnie. 

Za zwiększeniem środków z 50 tys. zł do 250 tys. zł na zadanie: projekt i budowa boiska przy ul. 

Lazurytowej głosowano jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 14: Złotniki Wieś – koncepcja przebudowy skrzyżowania ul. Złotnicka/Słoneczna.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

Wniosek nr 28 Złotniki – projekt oświetlenia placu zabaw przy ul. Kochanowskiego. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 27 Złotniki – projekt oświetlenia ul. Miła 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 26 Złotkowo – budowa oświetlenia dojścia do PKM. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 15: Złotniki Wieś – koncepcja budowy ścieżki pieszo rowerowej wzdłuż ul. Złotnickiej do 

peronu PKM. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

 

Wniosek nr 16: Złotniki Wieś – budowa spowalniacza ruchu w ciągu ul. Łagiewnickiej przy pętli 

autobusowej. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 17: Biedrusko – projekt i budowa oświetlenia ul. Zjednoczenia 293 – 296. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 18: Biedrusko – budowa oświetlenia ul. Błękitna. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 19: Golęczewo – projekt oświetlenia ul. Pszenna i Żytnia. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 



Wniosek nr 20: Golęczewo – budowa oświetlenia ul. Stolarska, Cicha, Krzywa. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 21: Golęczewo – budowa oświetlenia ul. Lazurowa. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 22: Golęczewo – budowa oświetlenia ul. Jesionowa/Promienista. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 23: Suchy Las Wschód – budowa oświetlenia ul. Krańcowa/Gajowa. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 24: Suchy Las Wschód – projekt oświetlenie ul. Ruczaj. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 25: Zielątkowo – budowa oświetlenia terenu zielonego przy ul. Sportowej. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Wniosek nr 29: program polityki zdrowotnej leczenia bezpłodności metodą zapłodnienia 

pozaustrojowego dla mieszkańców województwa wielkopolskiego w latach 2022 – 2023. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 

 

Radna W. Prycińska poprosiła o zmianę zadania dotyczącego ul. Jagodowej. Jest tam przewidziane 800 

tys. zł, a radna przewidywała 1 mln 700 tys. zł i odcinek brany pod uwagę jest zbyt krótki. Radna 

poprosiła o wzięcie pod uwagę odcinka od ul. Promienistej do ul. Szkółkarskiej i zawnioskowała o 

zmianę finansowania z 800 tys. zł na 1 mln 500 tys. zł. Radny T. Sztolcman wskazał, że zadanie 

budżetowe zawiera modernizację całej ulicy Jagodowej (od ul. Promienistej do ul. Szkółkarskiej). Wójt 

dodał, że obecny zapis nie ogranicza organu wykonawczego do wykonania zadania odcinkami – np. od 

ul. Promienistej do ul. Powstańców Wlkp. i od ul. Powstańców Wlkp. do ul. Stefańskiego. Radna W. 

Prycińska wskazała, że pierwszy odcinek jest priorytetem jeśli chodzi o modernizację ul. Jagodowej, 

jednak jeśli za dwa lata ma zostać wprowadzony projekt uspokojenia ruchu, to modernizacja powinna 

zostać wykonana w całości. Radna zapytała, czy jest szansa by całość wykonać w 2023 roku? Wójt G. 

Wojtera odpowiedział, że trzeba naprawić/zmodernizować skrzyżowanie z ul. Powstańców Wlkp. w 

związku z zapadniętą ziemią. Przetarg zostanie ogłoszony na całość z dwoma wariantami częściowymi 

i radni zdecydują jaką część wykonać. 

Radna W. Prycińska wycofała wniosek o zmianę nazwy zadania.  

 

Radny G. Słowiński zapytał o pozycję budżetową dotyczącą I raty na zakup nieruchomości pod stadion. 

Skarbnik M. Wojtaszewska odpowiedziała, że jest to dział: zakupy nieruchomości – 700 70005 6060. 

 

Radna A. Ankiewicz zgłosiła do WPF na rok 2024 projekt budowy kanalizacji nad ul. Konwaliową (ul. 

Lawendowa, ul. Maciejkowa). Wójt G. Wojtera odpowiedział, że temat ten powinien być uzgodniony z 

Aquanet i przyjmuje zgłoszenie tematu, ale nie konieczne z wrzuceniem w dniu posiedzenia komisji do 

projekcji na nadchodzący rok. 

 



Wójt G. Wojtera poinformował o planach zakupu samochodu służbowego hybrydowego dla p. A. 

Stachowiak w związku z wykonywaniem obowiązków służbowych. Na sugestię radnej J. Radziędy o 

przekazaniu p. Stachowiak samochodu, którym jeździ kierownik W. Orczewski wójt odpowiedział, że 

to auto jest używane przez kierownika ROŚ i będzie to auto za rok kasowane (ma ono 13 lat) zgodnie z 

sugestią rady. Radna A. Ankiewicz dodała, że przeniesienie p. Stachowiak na obecne stanowisko było 

strzałem w dziesiątkę. Współpraca z p. Stachowiak, to czysta przyjemność.  

Radny T. Sztolcman zapytał o coroczny turniej tańca. Wójt odpowiedział, że jego zdaniem obecna 

formuła już się wyczerpała. Zainteresowanie ze strony mieszkańców jest bardzo małe, więc będzie to 

tylko koszt dotacji celowej dla GOS na przeprowadzenie turnieju tańca (przygotowanie i udostępnienie 

hali).  

 

Wniosek nr 39: Suchy Las Wschód – zmiana nazwy zadania IRK-000-2023-0009 na Suchy Las Wschód – 

budowa dużego boiska do koszykówki na terenie aktywnej edukacji oraz zwiększenie środków o 

185 141,84 zł do 250 tys. zł. 

Radna J. Radzięda zaproponowała finansowanie wniosku 39 i 40 poprzez zdjęcie kwoty z zakupu terenu 

pod stadion. 

Radny M. Przybylski opuścił posiedzenie komisji.  

Wniosek został przyjęty 5 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Wniosek nr 40: Suchy Las Wschód – koncepcja przebudowy ul. Leśnej wraz ze ścieżką rowerową i 

wydzielonym pasem zieleni. 

Radna A. Ankiewicz zakomunikowała, że jest przekonana, że nie ma tam miejsca na zieleń i 

zaproponowała, żeby przygotować koncepcję ze ścieżką rowerową na ul. Leśnej tak, żeby zachować 

zieleń i zostaną przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami. Wójt oznajmił, że w autopoprawkach 

przedstawi koncepcję przebudowy ulicy i wówczas radni będą mogli podjąć decyzję czy zlecać 

stworzenie projektu, czy nie.  

Wniosek został przyjęty 5 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Posiedzenie komisji opuścili: przewodnicząca J. Pągowska i radny G. Słowiński.  

 

Cięcia:  

Rezerwa ogólna – zmniejszenie o 375 tys. zł 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

 

Budowa ulic w Złotnikach III – zmniejszenie o 391,5 tys. zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

 

Opieka nad oprogramowaniem – zmniejszenie o 73 tys. zł. 

Za wnioskiem nie głosował żaden radny, głosowano jednomyślnie przeciw.  

 

Zakup sprzętu komputerowego i oprogramowania 750 23 6060– zmniejszenie o 73 tys. zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

 

Zakup usług związanych z promocją gospodarczą Gminy Suchy Las – zmniejszenie o 200 tys. zł. 

Wniosek został przyjęty 3 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu.  

 



Przebudowa sali gimnastycznej przy SP1 – zmniejszenie o 930 tys. zł. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

 

Projekt oświetlenia ul. Zjednoczenia w Biedrusku. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

 

Realizacja gminnego programu rewitalizacji na lata 2019 - 2025 – zmniejszenie do 480 zł. 

Wniosek został przyjęty 3 głosami za, 1 osoba wstrzymała się od głosu.  

 

Suchy Las - budowa Centrum profilaktyki poprzez sport i rekreację – zmniejszenie o 1 mln zł. 

Wniosek został przyjęty 3 głosami za, 1 głos przeciw.  

 

Zakup nieruchomości – zmniejszenie o 500 tys. zł. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 2 radnych, 2 głosy przeciw.  

 

Radny T. Sztolcman zgłosił wniosek o zmniejszenie o 40 tys. zł z Organizacji Międzynarodowego 

Turnieju Tańca w Suchym Lesie. 

Wniosek został przyjęty jednomyślnie.  

 

Ad. 7 - 9. 

Na tym posiedzenie zakończono.  

Protokółowała:         Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Joanna Pągowska 

 

 


